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rublenin 

güçlenmesini 
bekliyor

SOBYANIN: TURIST AKIŞI DIREKT OLARAK BIZIM FESTIVAL AKTIVITEMIZLE ILGILI S.7

k 9 Temmuz 2019 Salı k YIL: 13 k SAYI 320k Doğru zamanda doğru haber

s.12 s.6

Rosstat en çok 
boşanmanın 
yaşandığı 
bölgeleri açıkladı 

1 Temmuz’da Merkez 
Bankası’nın 2018 yılı 
yabancı döviz ve altın 

aktiflerinin yönetim faaliyet-
lerine ilişkin rapor yayınlandı. 
31 Aralık 2018 tarihi itibari 
ile Euro cinsinden aktiflerin 
payı yüzde 21,7’den yüzde 
31,7’ye yükseldi. Doların 
payı ise yüzde 45,8’den yüzde 
22,7’ye düştü. 2018 yılında 
altının payı yüzde 17,2’den 
yüzde 18,1’e yükseldi. 
Ayrıca yuanın payı bir yılda 
yüzde 2,8’den yüzde 14,2’ye 
yükseldi.

Merkez Bankası altın 
rezervlerini artırdı

Rus gayrimenkulüne 
yatırımlar dörtte bir 
oranında arttı s.5

s.6

ANTALYA’YA 
KADAR 
TRENLE 
GIDELIM

s.4 s.7

 
INNOPROM ULUSLARARASI 

SANAYI FUARI KAPILARINI AÇTI

MOSKOVA DOĞUM 
ORANINDA ARTIŞ 
REKORU KIRDI

TÜRKIYE PARTNER ÜLKE OLDUĞU

Rusya Liberal Demokratik Partisi 
(LDPR) lideri ve aynı zamanda 
Türkolog olan Rus politikacı 

Vladimir Jirinovski, “Türkiye'nin bizimle 
ilişki kurması karlı, piyasamız çok geniş. 
Antalya'ya kadar tren uzatılsın, bu çok iyi 
bir turistik güzergah olur.” dedi.

Gazetem’e yaptığı özel açıklamada 
gündemi değerlendiren Rus politikacı, 
“Biz size doğal gaz ve petrol satarız, 
nükleer santral inşa ederiz... Neden bu 
kadar süre boyunca uyudunuz? İyi ki 

Erdoğan ortaya çıktı. Demirel, Turgut Özal 
bunları yapamadı, bugün Erdoğan doğru 
bir çizgide ilerliyor, bu yüzden ilişkiler 
iyileşiyor, bunu kötüleştirmeye gerek 
yok.” şeklinde konuştu.

Türkiye’nin Rusya’dan aldığı S-400’ler 
konusuna da değinen Jirinovski, Patri-
ot’ların hedefe füze fırlatabilmesi için 
iznin Washington’dan çıktığını S-400’lerin 
ise otomatik olarak istendiği şekilde kulla-
nılabileceğini ve daha kesin atış sistemine 
sahip olduğunu söyledi.

Putin: Petrol fiyatlarının düşmesi 
ve dış kısıtlamalar Rusya’nın 
kalkınma planlarını etkiliyor
Rusya Devlet Başkanı Vladimir Putin, 
seçimlerde elde ettiği oyların yüzdesinin 
ülkenin gelişim hedeflerine ulaşılmasını 
etkilemediğini bildirdi. s.11

RUSYA LIBERAL DEMOKRATIK PARTISI 
(LDPR) LIDERI VLADIMIR JIRINOVSKI:

s.3
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2018’DE KAMERALAR 
YAKLAŞIK 120 MILYON 

IHLAL SAPTADILAR

Başsavcı Yardımcısı Aleksandr 
Buksman, geçen yıl yollarda bulunan 
kameralarla yaklaşık 120 milyon 

idari ihlalin tespit edildiğini belirtti.
Buksman yaptığı açıklamada “2018 

yılında trafikte otomatik tespit ile yaklaşık 
120 milyon suç kaydedildi. Bu, Rusya’nın 
hemen hemen her vatandaşın idari bir ihlal 
gerçekleştirdiği anlamına geliyor” dedi.

Başsavcı Yardımcısı, başlangıçta kaza 
oranını azaltmak için kurulan kameraların 
bir gelir kaynağına dönüştüğünü, bölgesel 
yetkililerin ve iş adamlarının ticari proje-
leri haline geldiğini söyledi.

Buksman açıklamalarına şu şekilde 
devam etti:

“Rusya Federasyonu’nun bölgelerinin 
çoğunda, fotoğraf ve video kayıtları için 
sistemler oluşturmak amacıyla yetkililer 
ve özel şirketler arasında yapılan imtiyaz 
sözleşmeleri kurumu kullanılıyor. Bazen 
koşullarına göre, girişimciler kameralar 
tarafından uygulanan para cezalarından 
elde edilen gelirlerin yüzde 90’ına kadar 
hak kazanabiliyorlar.”

En fazla talep 
gören meslekler 

açıklandı 

Rusya genelinde iş verenler arasında talep 
gören meslekler arasında satıcılar, üreti-
ciler, inşaatçılar, taşıyıcılar ve otomobil 

sektörü çalışanları bulunuyor. Bu uzmanların 
payına tüm aktüel iş ilanlarının yüzde 68,1’i 
düşüyor. 

“Avito Rabota” portalının araştırmasının verile-
rine göre, iş verenler aktif olarak inşaat alanında 
işçi aradılar, en az ise satış alanında işçi arandı. 

Yılın ikinci çeyreğinde iş arayanların arasında 
en çok ilgiyi “satış”, “inşaat”, “ulaştırma, 
lojistik”, “üretim, hammadde, tarım” ve “tecrü-
besiz, öğrenci” grubundaki iş teklifleri gördü. Bu 
beş gruptaki iş ilanlarının payı yüzde 69,8 sevi-
yesindeydi. 

Bir sene içerisinde taleplerde en çok artış 
“üretim, hammadde, tarım” kategorisinde, en 
hızlı düşüş ise satış kategorisinde görüldü. 

En çok maaş alan meslek grubu inşaat oldu. 
Ortalama aylık maaş 47 bin 300 ruble seviyesin-
deydi. En az maaş 30 bin 500 ruble ile öğrenciler 
ve tecrübesiz kişilere teklif edildi.

AEROFLOT, AVRUPA’NIN 
EN DAKIK ŞIRKETLERI 

ARASINDA
Rus havayolu şirketi “Aeroflot” 

İngiliz Analitik Ajansı 
OAG’den seferlerin düzen-

lenmesinin dakikliği açısından en 
yüksek değerlendirmeyi aldı. Hava-
yolu şirketi bu kategoride en yüksek 
puana layık görülen Rusya’daki tek 
ve Avrupa’daki en büyük şirket oldu.

OAG derecelendirmesi bir sene 
içerisindeki dakiklik verisinin teme-
linde oluşturuluyor. “Beş yıldız” olan 
en yüksek puanı On-Time Perfor-
mance Star Ratings programının katı-
lımcılarının sadece yüzde 10’u alıyor. 

“Aeroflot” basın servisinden 
yapılan açıklamaya göre, Rus şirket 
bu sene “dört yıldıza” layık görülen 
Qantas, Delta Air Lines, Singapore 
Airlines, Qatar Airways, KLM’yi 
geride bıraktı.

“Aeroflot” Genel Müdürü Vitaliy 
Savelyev, “Aeroflot hiç durmadan 
hizmet kalitesini geliştiriyor. Şirke-
timiz seyahatin en konforlu ve dakik 
şekilde gerçekleşmesi için elinden 
geleni yapıyor. Yolcuların taleple-
rinin dikkate alınması, hizmetin tüm 
aşamalarındaki detaylara dikkat 

edilmesi bizim önceliğimizdir” 
ifadelerini kullandı. 

2018 yılı sonunda İngiliz Havacılık 
Dergisi FlightGlobal da “Aeroflot”u 
seferlerin dakikliği açısından dünya-
daki beşinci ve Avrupa’daki ikinci 
havayolu şirketi olarak kabul etti. 

2018 yılında şirket yönetimi 
seferlerin daha dakik olmasına 
yardımcı olacak etkili önlemler aldı. 
Bunlar arasında uçağı biniş kuralla-
rının ve bagaj taşınmasını kapsayan 
taleplerin net şekilde uygulanması 
yer alıyor.

Rusya Merkez Bankası Hızlı 
Ödeme Sistemi üzerinden en 
çok maaş günlerinde para trans-

ferlerinin yapıldığını bildirdi.
Merkez Bankası Başkan Yardım-

cısı Olga Skorobogatova Uluslararası 
Finans Kongresi’nde yaptığı açıkla-
mada, bu eğilimin hızlı ödeme siste-
minin “maaş köleliği” sorununu 
kısmen çözdüğünü gösterdiğini ifade 
etti. 

Skorobogatova, “Biz Şubat ayından 
itibaren para kaynaklarının olumlu 
dağılımını görüyoruz. Maaş gününde 
belirlenen üç bankaya gidecek para 
hacmini görüyoruz, çünkü bu üç 
bankada koşullar müşterilerin kendi 
ana hesaplarını korudukları banka-
lardan daha iyi” dedi. 

Merkez Bankası, 2020 yılına kadar 
kartla ödeme hacminin yüzde 80’e 
yükselmesini bekliyor. 

Ruslar, hızlı ödeme 
sistemini en çok 

maaş ödemelerinde 
kullanıyorlar 

Dzerzhinskoe Highway N.13 Office 14 / Kotelniki City, Moscow Region
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Rusya’nın üçüncü partisi 
konumundaki LDPR’in 
lideri Jirinovski, Türki-

ye-Rusya arasındaki ilişkilerin 
iyi düzeyde olduğunu belir-
terek, “Fakat geçmişin hata-
larını yapmamak gerek. Biz 
komşuyuz, her zaman komşu 
olacağız, burada güçlü bağların 
olması gerekiyor, ekonomik 
açıdan karlı bağlarımızın 
olması lazım.” dedi.

TÜRKİYE'DEN HER ŞEY 
SATIN ALACAĞIZ

Rusya’nın Türkiye’den sadece 
sebze-meyve ve tekstil ürünleri 
değil herşeyi satın alacağını 
belirten deneyimli politikacı 
şunları söyledi:

“Türkiye'nin bizimle ilişki 
kurması karlı. Pazarımız çok 
geniş. Turistlerimiz bütün bir 
sene size gitmeye hazırlar. Ucuz 
oteller inşa edin, sürekli beş 
yıldızlı lüks yerler değil. Direk 
boş plaja çadırlar koyun, öğren-
ciler gelsinler. Öğrenciler böyle 
yemekli bir gece için ne kadar 
ödemeye hazırlar bir araştırın. 
Böyle milyonlarca kişi gider. 
Sadece kamp alanları açın. 
Ayrıca bize direkt otomobil yolu 
gerekli. Gürcistan üzerinden zor, 
gemi seferleri yok. Tren yolunun 
açılması gerekir. Moskova – 
Bakü-Kars gidiyor. Bakü-Kars'ı 
Erdoğan açtı, Antalya'ya kadar 
tren uzatılsın, bu çok iyi bir 
turistik güzergah olur."

ERDOĞAN DOĞRU BİR 
ÇİZGİDE İLERLİYOR

"Bu en iyi ilişki şekli, biz 
de size doğal gaz ve petrol 
satarız, nükleer santral inşa 
ederiz.  Neden bu kadar süre 
boyunca uyudunuz, iyi ki 
Erdoğan ortaya çıktı, Demirel, 
Turgut Özal bunları yapa-
madı. Bugün Erdoğan doğru 
bir çizgide ilerliyor, bu yüzden 
ilişkiler iyileşiyor. Bunu kötü-
leştirmeye gerek yok. Sadece 
iyileştirmek ve şunu hatırlamak 
gerek; “Biz komşuyuz” Bugün 
sizin Cumhurbaşkanınız bizi 
kimlikle kabul etmeye hazır, 
Rus rublesini kabul etmeye 
hazır. Öğrenciler trenle giderler, 
500 kişilik büyük uçak sefer-
leri başlatılabilir. Plajda 10 gün 
yatarlar.”

 "S-400 TÜRKİYE'NİN TÜM 
HAVA SAHASINI KAPATIR"

Türkiye’nin Rusya’dan aldığı 
S-400’ler konusuna da değinen 
Jirinovski, “S-400, dünyadaki 
en iyi füze savunma sistemi. 
Amerikan sistemi Patriot ile siz 
hedefe karşı füzeyi fırlatamaz-
sınız. İzni Washington veriyor. 
S-400 ise otomatik, istediğiniz 
gibi kullanın. Daha kesin atış 
sistemi var. Türkiye'nin tüm 
hava sahasını kapatırsınız. 
Hiçbir bomba, hiçbir zaman 
Türkiye'ye düşmez. Bir tane 
daha S-400 alın, S-500'ümüz 
olacak... İncirlik askeri üssünü 

bize verin, İskenderun'daki 
deniz üssünü verin. O zaman 
Türkiye ve Rusya ordusu karşı-
lıklı tatbikatlar yaparlar. Ve biz 
sizinle birlikte Türkiye otomatik 
olarak nükleer güç ile birlikte 
olmuş olacak. Avrupa sinir 
olacak. AB'ye girmeye gerek 
yok, onlar 30 yıldır sizi oyalı-
yorlar. Bu şekilde ise bizimle 
birlikte şimdiye göre daha da 
yükseleceksiniz. Türkiye ve 
Rusya arasında iyi ve güçlü 
bağlar var.” açıklamalarında 
bulundu.

TÜRKÇE'Yİ ZEVKLE KONU-
ŞUYORUM

Aynı zamanda Türkolog olan 
Jirinovski, Türkçe'yi büyük bir 
zevk ve memnuniyetle konuş-
tuğunu da belirterek, “Ama 
unutmak üzereyim, pratik yok. 
Türkiye'ye yalnız Sayın Erdoğan 
davet etti beni. Cumhurbaşkan-
lığı töreni için geldim. Türkiye'yi 
seviyorum, birkaç defa bulundum 
orada. Her zaman bazı şeyleri 
kafamda kalıyor. 'Ne sağcıyız, ne 
solcuyuz, futbolcuyuz futbolcu” 
Kimin sözleri bu? Aziz Nesin’in… 
Türklerin, Rusça öğrenmeleri 
gerek, bizde çoğu insan Türkçe 
öğreniyor. Restoranlarda menü-
lerde Türkçe yazabiliriz, siz de 
her yerde Rusça yazın. Türklerin 
Rusya'da ve Rusların Türkiye'de 
kendilerini rahat hissetmeleri 
için tüm kısıtlamalar kaldırılsın.” 
ifadelerini kullandı.

ANTALYA’YA KADAR

RUSYA LIBERAL DEMOKRATIK PARTISI 
(LDPR) LIDERI VLADIMIR JIRINOVSKI:

‘’TÜRKIYE’NIN BIZIMLE 
ILIŞKI KURMASI KARLI. 
PAZARIMIZ ÇOK GENIŞ. 
TURISTLERIMIZ BÜTÜN 

BIR SENE SIZE GITMEYE 
HAZIRLAR Geçen hafta Rusya 

liberal Demokrat 
Parti (LDPR) başkanı 

Vladimir Jirinovski ile 
sohbet ettik. Tabiki konu 
Türk-Rus ilişkileriydi. 
Türkçe bildiği içinde konuş-
mamızın yarısı Rusça yarısı 
Türkçe oldu. Gündemi 
değerlendirdi tabiki o 
kendi fikrini söyledi bende 
kendi fikrimi; fakat orada bir 
şeyden bahsetti ki,  bence bu 
birçok kişi de yanılgı yaratan 
ve yanlış bulduğum bir 
detay, değinmeden geçmek 
olmazdı.

Konu öyle bir yere geldi 
ki “Biz sizden her şeyi 
alıyoruz” gibi bir ifade 
kulandı. Buna benzer ifade-
leri başkasından da daha 
önce de duymuştum. Sanki 
“Biz sizden her şeyi alıyoruz. 
Daha ne istiyorsunuz” gibi 
mantık ortaya çıkıyor. Hatta 
daha da ileri gidip “Biz 
almazsak zorda kalır-
sınız” anlamına kadar gider 
ki bu çok yanış bir yaklaşım. 
Benzer bir yaklaşım kriz 
zamanında bizim bazı ana 
akım medyada da kendini 
göstermişti. “Biz sebze 
meyve vermezsek ne 
yaparlar?” yaklaşımıydı. 

Kaldı ki ikili ticaret 
hacminde makasın Rusya 
’nın lehine açık olduğunu 
zaten herkes görüyor ve 
biliyor. Bunu bu şekilde 
değerlendirmek de ne kadar 
doğru o da ayrı bir soru 
işareti.

Evet biz kalem olarak 
çok farklı alanlarda farklı 
kalemlerde ürünler satıyor 

olabiliriz. Ama Rusya’dan 
gelen ile bizim verdikle-
rimiz arasında çok büyük 
bir fark var. Ona bakar-
sanız biz Rusya’dan çok 
az çeşit alıyoruz ama çok 
ödüyoruz. Dediğim gibi bu 
konuyu bu şekilde değer-
lendirmek kesinlikle yanlış.  
Çünkü ülkeler arasındaki 
ekonomik ilişkilerde 
herkes kendi ülkesinin 
çıkarına bakıyor. Her 
ülke ticaret yaptığı ülke ile 
gelir-gider dengesini elbette 
dsağlamak ister. Ama olmu-
yorsa yapacak bir şey yok. 
Fakat tam tersi olan bir 
durumda da kalkıp da “Biz 
sizden her şeyi alıyoruz. 
Daha ne istiyorsunuz” 
mantığı da son derece 
yanlış. Bence iki ülke 
arasındaki ilişkilerin geliş-
tirilmesinden söz ederken 
böyle bir cümlenin kurul-
ması kesinlikle doğru değil.

Elbette biz ihtiyacımızı en 
uygun bir şekilde en uygun 
şartlarda almaya çalışırız, 
aynı şekilde öbür tarafta 
bunu bu şekilde değerlen-
dirir. Bu muhtaçlık veya 
mecburiyet olarak değer-
lendirilmemeli. Ticarette 
alıcı ile satıcı arasında böyle 
bir hissiyat doğduğu anda 
taraflardan birisi mutlaka 
alternatif aramaya başlar. 

Batı Rusya’ya yaptırım 
yapmaya başladığı ilk 
zamanı çok iyi hatırlıyorum; 
Batılı ülkeler hiç bir şey 
satmama kararı aldığının 
ertesi haftası Moskova’ya 
Güney Amerika, Afrika 
ve Asya’dan bu boşluk 
oluşan  pazarı doldurmak 
için üst düzey ziyaretler 
oldu. Sonuç kaç yıl geçti 
Rusya’ya birşey olmadı.

Bu tür açıklamalar ve 
de kıyaslamalar kesinlikle 
yanlış. Lütfen kullanmayın.

Bu yaklaşımı doğru 
bulmuyorum

ÇERÇEVE
Siyamend KAÇMAZ

skacmaz@gazetem.ru

TREN ILE GIDELIM
Rusya Liberal Demokratik Partisi (LDPR) lideri ve aynı zamanda Türkolog 
olan Rus politikacı Vladimir Jirinovski, Gazetem’e yaptığı özel açıklamada 

Türk-Rus ilişkilerini değerlendirdi; ilişkilerin daha da ileri gitmesi için 
düşüncelerini sıraladı 
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RUSYA'DA 
TAŞERON İŞÇİ 
UYGULAMASI 
(Аутстаффинг)

Rusya’da faaliyet gösteren bir çok 
firmamız sıkıntılı dönemlerde 
vize ve çalışma izni sorunlarını 

hazır personeli olan firmalardan bu işçi-
leri kiralayarak aşmaya çalıştılar. Halen 
bir çok firma gerek çalışma izinleri ile 
uğraşmamak gerekse göstermelik fatura 
ve iş yaratmak amacı ile bu personel kira-
lama sözleşmelerini kullanmaktadır. Yani 
taşeron işçi temini konusu ile ilgilenmek-
tedirler. 

Şunu öncelikle belirtmek isterim Rusya 
Federasyonu İş Kanunu 56.1. maddesi 
açıktır ve kesinlikle böyle bir uygula-
mayı yasaklamaktadır. Ancak firmalar 
herhangi bir açık bularak ve dolambaçlı 
yollar ile bu maddeyi ihlal etmeye devam 
etmişlerdir. Rusya da hükümet bu ihlal-
leri tamamen önlemek ve vergi dairele-
rinin yapılan bu tip sözleşmeleri rahat bir 
şekilde yok sayabilmesinin önünü açmak 
amacı ile 29.10.2015 tarihinde 1165 nolu 
kararname ile bir düzenleme yapmıştır. 

SERTİFİKA ALMA ZORUNLULUĞU
Buna göre; Başka bir şirkete personel 

kiralayabilecek firmalar bundan böyle 
sadece bu iş koluna ait lisans ile çalışma 
yapabilirler. Personel temin etme hizmeti 
verecek firmalar en az 1 milyon ruble 
kuruluş sermayesine sahip olmak zorun-
dadır. Bizde ki deyimle işçi taşeronluğu 
yapan bu firmalar vergi dairelerine, 
sigorta fonlarına, emekli sandığına hiçbir 
mali dönemde borçlu halde faaliyet sürdü-
remezler. Bu hizmeti veren firmaların 
genel müdürü personel özlük işleri konu-
sunda diploma sahibi olmalıdır. Ayrıca bu 
genel müdür son 3 sene içerisinde en az 2 
sene iş tecrübesine sahip olmalıdır. Yine 
aynı şekilde bu genel müdürün hiçbir 
şekilde idari veya adli ceza almamış 
olması gerekir. Taşeron firma çalışanları 
Rusya iş ve işçi servisinden akreditasyon 
eğitiminden geçerek sertifika almak 
zorundadırlar.

VERGİ KAÇIRMAYA YÖNELİK 
TEŞEBBÜS, KABUL EDİLİR

Yukarıdaki bilgilendirmelerin doğrul-
tusunda özellikle inşaat firmalarımızın 
yaptıkları bu tür sözleşmelerin yok sayıla-
cağı ve vergi kaçırmaya yönelik teşebbüs 
kabul edileceğini hatırlatmak isterim.

Rus ya iş kanunu belirli konularda 
ise personel kiralama işlemlerine izin 
vermeye devam etmektedir. Şöyleki; 
Şirketler akreditasyonu olmayan firma-
lardan aşağıdaki sıra dışı durumlarda 
personel kiralayabilirler. Kiralanan perso-
nelin çalışma süresi 9 ayı geçemez. Mevcut 
kadrolu personelin senelik izinde olması 
veya hasta raporu alması durumunda 
sadece bu personelin yerini  doldurmak 
amacı ile, Ev işlerinde kullanmak üzere 
ailelerin ihtiyaç duydukları personeller 
için, Şirketler kendi sahibi oldukları işti-
raklerine personel teminin de bulunabi-
lirler.

AĞIR CEZALAR GELEBİLİR
Yukarıdaki kurallara uymayan 

şirketler için, ihlal kapsamına giren her 
personel için ödenen maaş tutarlarının 
100 katı para cezası, Rusya hazinesini 
vergi zararına uğrattığı için para cezası 
ve genel müdür hakkında adli işlem yapıl-
ması, Kanunsuz taşeron işçi sözleşmesi 
imzalayan her iki firmanın da 6 ay süre ile 
kapattılması, gibi ağır cezalar gündeme 
gelebilecektir.

HUKUK KÖŞESİ
avukatrusya@gmail.com

K. Av. Ender KARATAŞ

İŞ DÜNYASI

Türkiye’nin bu yıl partner ülke olduğu 
Rusya’nın Yekaterinburg kentinde 
düzenlenen INNOPROM Uluslara-

rası Sanayi Fuarı’nın resmi açılışı yapıldı
Sanayi ve Teknoloji Bakanı Mustafa 

Varank, “Serbest vize rejiminin tekrar 
yürürlüğe sokulabilmesi ekonomik, 
sosyal, kültürel ilişkilerimizin daha fazla 
ivme kazanmasına sebep olacaktır, hedef-
lerimize ulaşmamızı kolaylaştıracaktır.” 
dedi. 

Türkiye’nin bu yıl partner ülke olduğu 
Rusya’nın Yekaterinburg kentinde düzen-
lenen INNOPROM Uluslararası Sanayi 
Fuarı’nın açılışı Bakan Varank, Ticaret 
Bakan Yardımcısı Gonca Yılmaz Batur 
ve Rusya Sanayi ve Ticaret Bakanı Denis 
Manturov’un katılımıyla gerçekleşti. 

Rus mevkidaşı Manturov tarafından 
karşılanan Varank, ilk olarak INNOPROM 
2019 hatıra defterini imzaladı. Dijital 
performansların sahnelendiği açılış töre-
ninde, Türk ezgileri eşliğinde Refik Anadol 
Dijital Sanat Gösterisi de izleyenlerin 
beğenisine sunuldu. 

Bakan Varank, burada yaptığı konuş-
mada, INNOPROM 2019’un yeni teknik 
ve ticari iş birliklerinin tesis edilmesine 
vesile olacağını, bu sayede Tükiye ve 
Rusya arasında refahın artarak iki halkın 
dostluğunun pekişeceğini söyledi. 

“YABANCI SERMAYELİ ŞİRKET 
SAYISI 65 BİNE ULAŞTI”

Küreselleşme söylemlerinin yerini 
ticaret savaşları, kapalı ekonomiler ve 
yeni bloklaşmaların aldığını aktaran 
Varank, “Böyle bir ortamda, karşılıklı iş 
birliği imkanlarını geliştirerek beraber 
kazanmamıza imkan verecek INNOPROM 
Sanayi Fuarı’nın Türkiye’nin partnerli-
ğinde düzenlenmesini anlamlı bulduğumu 
özellikle ifade etmek istiyorum.” diye 
konuştu. 

Varank, Türkiye’nin konumu, ekono-
misi, pazar olanakları, gelişen ve dijital-
leşen sanayisiyle yatırımcı dostu bir ülke 
olduğunu vurgulayarak, şöyle devam etti: 

“Bir taraftan Türkiye’nin içinde bulun-
duğu bölgesel iş birlikleri ve serbest 
ticaret anlaşmaları yatırımcılar için 
verimli bir ortam sunarken, diğer yandan, 
Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı ile Ticaret 
Bakanlığı olarak sağladığımız teşvikler, 
ülkemizi doğrudan yabancı yatırımcılar 
için bir cazibe merkezi haline getiriyor. 
Bu yıl Dünya Bankası İş Yapma Kolaylığı 

Endeksinde 17 sıra yukarı çıkarak bir 
rekora imza attık. Avrupa, Asya, Ortadoğu 
ve Kuzey Afrika’da 1,7 milyar müşteriye 
ve toplam milli hasıla miktarları 27 trilyon 
doları aşan çok sayıda pazara Türkiye 
üzerinden kolay erişim imkanı sunabili-
yoruz. Bir kısmını sayabildiğim imkanlar 
sayesinde 2018 yılı itibarıyla Türkiye’de 
kurulu yabancı sermayeli şirket sayısı 65 
bin rakamına ulaştı.”

Fuar katılımcısı ülkelere çağrıda 
bulunan Varank, “Gelin siz de bu imkan-
lardan faydalanın ve Türkiye’nin verimli 
ekosistemine yatırım yapın. Bu şekilde 
karşılıklı iş birliğini artırarak halkları-
mızın refahına esaslı katkılar sağlayabi-
liriz.” dedi. 

TİCARET HACMİNDE YÜZDE 15’LİK 
ARTIŞ 

Varank, Rusya Devlet Başkanı Vladimir 
Putin ile Cumhurbaşkanı Recep Tayyip 
Erdoğan’ın 2018’de 8, 2019’un ilk altı 
ayında ise 5 kez görüştüğünü hatırla-
tarak, iki lider arasındaki yakın diyaloğun 
Türkiye ve Rusya arasındaki ilişkilerin her 
alanında kendini gösterdiğini ifade etti. 

İki ülke arasındaki ekonomik etki-
leşimin içeriğinin genişlediğini, ticaret 
hacmi ve yatırımların arttığını dile getiren 
Varank, sözlerini şöyle sürdürdü: 

“2018’de ikili ticaret hacmimiz bir 
önceki yıla göre yaklaşık yüzde 15 artarak 
25,7 milyar dolar seviyesine ulaşmıştır. 
Karşılıklı yatırımlarımız da 12 milyar 
dolar seviyesindedir. Ancak karşılıklı iş 
birliği bağlamında hala ülkelerimizin taşı-
dığı potansiyelin uzağında olduğumuzu 
özellikle belirtmek istiyorum. Rusya Fede-

rasyonu’nun bölgeleriyle de ekonomik ve 
kültürel ilişkilerimizi geliştirmek, böylece 
iş birliği alanlarını ve aktörlerini çeşitlen-
dirmek istiyoruz. Serbest vize rejiminin 
tekrar yürürlüğe sokulabilmesi ekonomik, 
sosyal, kültürel ilişkilerimizin daha fazla 
ivme kazanmasına sebep olacaktır, hedef-
lerimize ulaşmamızı kolaylaştıracaktır.”

TÜRKİYE 43 STANTTA TEMSİL 
EDİLİYOR 

Varank, INNOPROM 2019’da Türki-
ye’nin 25 firma, 7 kalkınma ajansı, 12 
birlik ile toplam 43 stantta temsil edildi-
ğinin bilgisini verdi. 

Türkiye ve Rusya arasındaki ilişkilerde 
turizmin de önemli bir yer tuttuğuna 
dikkati çeken Varank, geçen yıl 6 milyon 
Rus turistin Türkiye’yi ziyaret ettiğini, 
böylece Rus vatandaşlarının Türkiye’yi 
ziyaret eden yabancı ülke vatandaşları 
arasında ilk sıradaki yerini koruduğunu 
dile getirdi. 

Varank, 2019’un Rus-Türk Kültür ve 
Turizm yılı olarak ilan edildiğini anımsatarak, 
bu kapsamda gerçekleştirilecek faaliyetlerin 
iki ülke halklarının daha da yakınlaşmasına 
katkıda bulunacağını sözlerine ekledi. 

 DİJİTALLEŞME VURGUSU 
Rusya Sanayi ve Ticaret Bakanı Denis 

Manturov da INNOPROM’un 10’uncu kez 
kapılarını açtığını belirterek, söz konusu 
fuarın sanayi dünyasında kabul gördü-
ğünü, 50 binden fazla kişinin fuarı ziyaret 
ettiğini söyledi. 

Fuara katılan 600’den fazla teknoloji 
şirketinin son yenilikleri tanıtacağına 
dikkati çeken Manturov, “90’ını aşkın 
ülkeden misafiri burada ağırlamaktan 
gurur duyuyoruz.” diye konuştu. 

Manturov, fuar kapsamında dijitalleş-
meyle ilgili gelişmelerin ele alınacağını 
anlatarak dijitalleşmenin sanayi ve hizmet 
sektörünün de aralarında bulunduğu tüm 
alanları etkilediğini kaydetti.

INNOPROM ULUSLARARASI 
SANAYI FUARI KAPILARINI AÇTI

TÜRKIYE’NIN PARTNER ÜLKE OLDUĞU
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Moskova’da 2019’da 
yaklaşık 4 milyon 
metrekare konutun inşa 
edilmesi planlanıyor

Husnullin, Moskova’nın 
konut inşaatında 
yeni kuralları nasıl 
karşıladığını açıkladı

HABER HATTI

Moskova Belediye Başkanının 
Şehir İnşaat Politikasından 
sorumlu yardımcısı Marat 

Husnullin, 2019 yılında Moskova’da 
yaklaşık 4 milyon metrekarelik konut 
inşa edilmesinin planlanmakta olduğunu 
belirtti.

Husnullin yaptığı açıklamada “Yılın 
ilk yarısının sonuçlarını elde ettik ve 
bu 3 milyon 200 bin metrekarelik konut 
inşaat. Bunlardan ezici hacim 214-FZ’ye 
(ortak inşaat kanunu) düşüyor. Yıl için 
tahminlerde, yaklaşık 600 bin metreka-
relik bütçe inşaatı olan 4 milyondan fazla 
metrekareyi görüyoruz” dedi.

Husnullin, bir önceki yıla göre 
başkentte 3 milyon 540 bin metrekarelik 
konut kiralandığında, 2019’daki rakamın 
yaklaşık 1 milyon metrekareye kadar 
büyüyebileceğini söyledi.

Moskova Belediye Başkanının 
Şehir İnşaat Politikasından 
sorumlu yardımcısı Marat 

Husnullin, Moskova piyasasının şok 
yaşanmadan konut yapımı için yeni 
kurallara geçtiğini belirtti.

Husnullin yaptığı açıklamada “1 
Temmuz’da şok olmadan geçirdik. Tüm 
müteahhitlerin yüzde 60’ından fazlası 
eski programda kaldı, bu büyük bir 
artı. Geri kalan yüzde 40’lık kısımda 
neredeyse hepsi bankalara başvurdular. 
Bunların bir kısmı proje finansmanına 
geçiş yaptılar. Yaklaşık yüzde 5’lik kısım 
henüz belli değil” dedi.

Husnullin, genel olarak Moskova’nın 
proje finansmanına  geçişinin  hiçbir 
kayıp olmadan devam edeceğini, çünkü 
başkentte en güvenilir durumun mevcut 
olduğunu söyledi.

1 Temmuz 2019 tarihinde itibaren 
müteahhitler hissedarların paralarını 
direkt olarak alma imkanını kaybede-
cekler. Konut alımı için yatırılan paralar 
escrow hesaplarda korunacak. Müteah-
hitler bu paraları ancak yapılar teslim 
edildikten sonra kullanabilecekler. 
İnşaat ise banka kredileri sayesinde 
yürütülecek.

3800 ESCROW HESAP AÇILDI
Putin, sosyal altyapı 

inşaatçıları için vergileri 
düşürme çağrısında bulundu

Haziran ayında düzen-
lenen  Direkt hat progra-
mının  ardından Rusya 

Devlet Başkanı Vladimir Putin, 
hükümete sosyal altyapı inşa 
eden şirketlerin gelir vergisi için 
vergi tabanını düşürme hakkını 
sağlayan mevzuatta değişiklik 
yapmaları talimatını verdi. 

Putin yaptığı açıklamada 
“Daha önce müteahhitlere 
verilen talimatlar dikkate 
alınarak devlet mülkiyetine 
devredilen sosyal altyapı tesis-
lerinin inşaatı nedeniyle elde 

edilen giderler tutarında kuru-
luşların gelir vergisi temelini 
azaltmaları ve bu tür operasyon-
ların KDV’den muaf edilmeleri 
sağlanacak” dedi.

Talimatın 1 Ağustos’a kadar 
yerine getirilmesi planlanıyor.

Ek olarak, Vladimir Putin 
Rusya Federasyonu Hükümetine 
1 Ağustos’a kadar konut inşaatı 
için ön görülen alanlara  sosyal 
altyapının sağlanma  düzeninin 
belirlenmesini ön gören değişik-
likler teklifler sunulması talima-
tını verdi. 

17 Haziran itibariyle 7 Rus bankasında 11 
milyar ruble değerinde 3800 escrow hesabı 
açıldı. 

Rusya Merkez Bankası’ndan yapılan açıkla-
mada, “Ayrıca, kredi kuruluşları escrow hesapları 
kullanarak kredilendirme hakkında müteahhit-
lerin 1800 başvurusunun ulaştığını açıkladılar. 
1 Mayıs itibariyle 74 milyar ruble değerinde 100 
kredi anlaşması imzalandı” ifadeleri kullanıldı. 

Rusya’da 1 Temmuz’da vatandaşlarının para-
ları ile konut inşaatında yeni kurallar yürürlüğe 
girdi. Artık müteahhit ve hissedar arasındaki 
tüm hesaplar yetkili bankalardaki özel escrow 
hesapları üzerinden yapılacak. Bununla birlikte 
bazı durumlarda müteahhitler için eski şema ile 
çalışma imkanı bulunuyor. Hükümetin 480 numa-
raları kararnamesi bunun için gerekli kriterleri 
belirledi. Müteahhite escrow hesaba geçmeme 
hakkı veren ana kriteri yapının inşaat hazırlık 
düzeyidir. 

Merkez Bankası Başkan Yardımcısı Olga Polya-
kova, “Bankacılık sistemi müteahhitlerin proje 
finansmanına geçişi için hazır. Yetkili bankaların 
sermaye kapasitesi, müteahhitlerin hissedar-
lardan aldıkları paraları banka kredileriyle değiş-
tirmek için yeterli” dedi. 

BANKALARDA 11 MILYAR 
RUBLE DEĞERINDE

JLL Danışmanlık Şirketi, Rus gayri-
menkul piyasasında yatırım anlaş-
ması hacminin 2019 yılının ilk yarı-

sında geçen senenin aynı dönemine göre 
yüzde 24 artarak 1 milyar 600 milyon 
dolar olduğunu bildirdi. 

Şirketin verilerine göre, yılın ikinci 
çeyreğinde bu değer yüzde 13 artarak 

643 milyon dolar oldu. Açıklamada, 
“Finans piyasalarında oluşan istikrar 
ve Merkez Bankası’nın para politika-
sının yumuşaması yatırım aktivitesinin 
artmasına neden oluyor. Ayrıca, yaklaşık 
bir sene önce ticari gayrimenkul piyasa-
sında tarihte ilk kez oluşan sermayelen-
dirme oranları ve bankacılık finansman 

değeri arasındaki olumlu fark yatırımcı-
ları teşvik ediyor” denildi. 

Yatırım çekme hacmine göre yılın ilk 
yarısında lider ofis gayrimenkul sektörü 
oldu. Bu sektörün payı yüzde 35’e ulaştı. 
İkinci sırada yüzde 31 ile konut gayri-
menkul sektörü ve yüzde 22 ile üçüncü 
sırada ticari gayrimenkul yer aldı.

RUS GAYRIMENKULÜNE YATIRIMLAR 
DÖRTTE BIR ORANINDA ARTTI
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EKONOMİ6

Rusya Merkez 
Bankası Başkanı 
Elvira Nabiullina 

hükümetin Ulusal Refah 
Fonu’nu ne şekilde kulla-
nacağına dair çeşitli seçe-
nekleri değerlendirdi-
ğini, fakat her halükarda 
rezervlerin harcanma-
sının reel ruble kurunun 
güçlenmesine neden 
olacağını bildirdi.

Nabiullina yaptığı 
açıklamada, “Ulusal 
Refah Fonu harcanırsa, 
reel ruble kurunun 
güçlenme riskleri her 
halükarda olabilir. Eğer 
ikinci seçeneğe göre 
kısıtlı yatırım payı ile 
harcamalar olursa, bu 
bütçe kuralında indirim 
fiyatını varil başına 40 
dolardan yükseltme-

mizin sonuçlarına benzer 
olacak. Bu ruble kurunun 
yapısal güçlenmesine ve 
daha sonra bunun yeni 
düzeyde istikrara kavuş-
masına neden olabilir” 
ifadelerini kullandı. 

Nabiullina, Ulusal 
Refah Fonu harcamaları 
için iki yeni senaryonun 
olduğunu belirterek, 
“İlk durumda GSYİH’nin 
yüzde 7’lik sınırı üzerin-
deki fon paraları yatırıma 
gidecek. İkinci durumda, 
yüzde 7’nin aşılmasından 
belirli faiz yatırımı” dedi.

Merkez Bankası 
Başkanı, Merkez Banka-
sı’nın en çok Ulusal Refah 
Fonu ile nasıl ve ne kadar 
etkili yatırım yapıldı-
ğının endişelendirdiğini 
kaydetti. 

Merkez Bankası rublenin 
güçlenmesini bekliyor

Ulusal Refah Fonu 
hacmi 1 Temmuz 
2019 itibariyle 59 

milyar 600 milyon dolara 
denk gelen 3 trilyon 760 
milyar ruble oldu. 

1 Haziran’da ulusal 
Refah Fonu hacmi 3 
trilyon 820 milyar ruble 
(58 milyar 700 milyon 
dolar) seviyesindeydi. 
Böylelikle Ulusal Refah 
Fonu bir ay içerisinde 60 
milyar ruble azaldı. 

Maliye Bakanlığı’ndan 
yapılan açıklamaya göre, 
Ulusal Refah Fonu parala-
rının Merkez Bankası’nda 
yabancı döviz hesapla-

rına yatırılmasından elde 
edilen gelir tutarı 15 
Aralık 2018-30 Haziran 
2019 tarihleri arasında 
379 milyon 400 bin dolar 
(23 milyar 930 milyon 
ruble) oldu. 1 Ocak-30 
Haziran tarihlerinde kur 
farkı 268 milyar 700 
milyon ruble ile negatif 
değer gösterdi. 

Fon paralarının 
Merkez Bankası hesapları 
dışında izin verilen finans 
aktiflerine yatırılma-
sından elde edilen gelir 
2019 yılında 16 milyar 10 
milyon ruble (243 milyon 
600 bin dolar) oldu. 

Ulusal Refah Fonu hacmi 
Haziran ayında 3 trilyon 
760 milyar rubleye düştü

MERKEZ BANKASI ALTIN 
REZERVLERINI ARTIRDI
Rusya Merkez Bankası geçen 

senenin dördüncü çeyreğinde 
aktiflerinde en çok altın payını 

arttırdı.
1 Temmuz’da Merkez Bankası’nın 

2018 yılı yabancı döviz ve altın aktif-
lerinin yönetim faaliyetlerine ilişkin 
rapor yayınlandı.

31 Aralık 2018 tarihi itibari ile 
Euro cinsinden aktiflerin payı yüzde 
21,7’den yüzde 31,7’ye yükseldi. 
Doların payı ise yüzde 45,8’den yüzde 
22,7’ye düştü. 2018 yılında altının 
payı yüzde 17,2’den yüzde 18,1’e 
yükseldi. Ayrıca yuanın payı bir yılda 
yüzde 2,8’den yüzde 14,2’ye yükseldi.

İngiliz sterlinin payı ise yüzde 
8,3’den yüzde 6’ya düştü, diğer döviz-
lerin payı yüzde 4,2’den yüzde 7,3’e 
yükseldi. 

Toplamda Merkez Bankası’nın 
yabancı döviz ve altın cinsinden aktif-
leri bir yıl içerisinde 36 milyar 100 
milyon dolar artarak 473 milyar 900 
milyon dolar oldu. Ana artış faktörü 
Merkez Bankası tarafından gerçek-
leştirilen iç döviz piyasasında yabancı 
döviz alım anlaşmaları oldu. Bir başka 
faktör ise Rus kredi kuruluşlarından 
altın alım anlaşmaları oldu. 

Ayrıca bölgede 2018 yılında altın 
cinsinden aktiflerin parasal hacminin 

10 milyar 200 milyon dolar artarak 
85 milyar 600 milyon dolar olduğu 
belirtildi

Öte yandan 30 Eylül 2018 itibari 
ile altının payı sene başına göre daha 
düşüktü ve yılın dördüncü çeyreği 
boyunca yüzde 1,5 artarak yüzde 
16,6’dan yüzde 18,1’e yükseldi. 
Altının parasal hacmi üç ay içeri-
sinde 9,3 milyar dolar arttı. 

Merkez Bankası’nın 459 milyar 
700 milyon dolar düzeyindeki aktif 
tutarından yola çıkarak 30 Eylül 
itibariyle geçen senenin son çeyre-
ğinde bu değer 14 milyar 200 milyon 
arttı. 

Maliye Bakanlığı Temmuz ayında 
231 milyar ruble değerinde 
yabancı döviz satın alacağını açık-

ladı. Maliye Bakanlığı Basın Servisi’nden 
yapılan açıklamada, “Maliye Bakanlığı 5 
Temmuz-6 Ağustos 2019 tarihleri arasında 
231 milyar ruble değerinde yabancı döviz 
satın alacak. Bu günde 10 milyar rubleye 
denk geliyor” ifadesi kullanıldı.

7 Haziran-4 Temmuz tarihlerinde döviz 
alımına 310 milyar 300 milyon ruble akta-
rıldı. Bütçe kuralları çerçevesinde düzenli 
döviz alımları 15 Ocak 2019’dan  itibaren 
yenilendi. 

Maliye Bakanlığı Temmuz 
ayında 231 milyar ruble 
döviz satın alacak

Rusya, Belarus, Kazakistan 
ve Ukrayna’da ekonomik 
artışın temposu 2019 

yılında geçen senenin değerle-
rinin altında olacak. Bu sonuç-
lara S&P Global Ratings uzman-
ları vardı. Ajansın verilerine 
göre, düşük ekonomik artış 
temposu sorunlu kredilerin 
yüksek payını engelliyor. 

S&P’nin açıklamasında, “2019 
yılında Rusya, Belarus, Kaza-
kistan ve Ukrayna’da ekonomik 
artış temposunun 2018 yılının 
benzer değerlerinin altında olma-
sını bekliyoruz ve bu yavaşlama 
geçen senelerde verilen sorunlu 
kredileri engelleyecek” ifadesi 
kullanıldı. 

Uzmanlar, Rus bankacılık 
sektöründe sorunlu kredilerin 
yüksek payının düzenli karak-
terde olduğunu ve herşeyden 
önce bankacılık denetiminin 
yetersizliğini gösterdiğini ifade 
ettiler. 

Merkez Bankası’nın banka-
cılık denetimi alanındaki yetki-
lerinin kısıtlandığı ve bunun 
erken aşamalarda müdahaleyi 
ve düzenleyici adımlarının kulla-
nımı zorlaştırdığı belirtildi. 

S&P’ye göre, bu yetersiz-
likler yeni sorunlu kredilerin 
oluşmasına neden oldu ve 2009 
ile 2015 yıllarının ekonomik 
krizinin sonuçlarını derinleş-
tirdi.

S&P RUSYA’NIN EKONOMIK ARTIŞ 
TEMPOSUNUN YAVAŞLAMASINI BEKLIYOR



Gazetem 9 Temmuz 2019 Salı 

GÜNDEM 7

Moskova Belediye Başkanı Sergey 
Sobyanin, turistlerin Moskova’ya 
sezonluk gelişlerinin kendi programıyla 

daha fazla Rus ve yabancı Vatandaşı çeken festi-
valler ile ilgili olduğunu bildirdi.

Sobyanin “Moskova 24” TV kanalına yaptığı 
açıklamada, “Turist akışı direkt olarak bizim 
festival aktivitemizle ilgili. Festivaller daha büyük 
ve ilginç oldukça, Rusya’dan ve yurtdışından daha 
fazla turist geliyor” ifadesini kullandı.

Sobyanin, 2018 Dünya Kupası’nın başkentte 
turizmin gelişmesini olumlu şekilde etkilediğini, 
fakat bunun turistlerin fikirlerine ve Rusya’ya 
gelme isteklerine tek seferlik etki olmadığını 
belirterek, “Dünya Kupası yabancı vatandaşlara 
Moskova ve Rusya’ya başka bir şekilde bakma 
imkanı sağladı” dedi. 

Belediye Başkanı şu şekilde devam etti:
“Bütün festivaller renkli uluslararası karak-

terde, bunlara onlarca ülke katılıyor. ‘Noel’e 
yolculuk’ yılbaşı festivaline Avrupa’nın tüm 
büyük şehirleri katılırken, tarihi rekonstrüksiyon 
festivaline İngiltere, Amerika, Fransa, İtalya ve 
Asya’dan misafirler geldi. Tüm bunlar uluslararası 
düzeydeki etkinliklerdir.” 

Sobyanin, turizm şirketlerinin festival grafi-
ğine göre tur planladıklarının altını çizdi.

Sobyanin: Turist akışı 
direkt olarak bizim festival 

aktivitemizle ilgili

Moskova Şehir İnşaat Politikası Depart-
manı Başkanı Sergey Levkin, 4-14 
Temmuz’da “Manej”de düzenlenen 

“Moskova. Şehir sizin için değişiyor!” fuarı 
çerçevesinde “Bolşoy City” interaktif maketler, 
VDNH’da dönme dolap ve Lujniki spor komplek-
sinin tanıtılacağını bildirdi. 

Levkin, “Fuar Moskova Kentsel Forumu 
çerçevesinde gerçekleşecek. Orada önümüz-
deki yıllarda şehir ortamının konforu ve turist 
çekmek için gerçekleştirilecek projeler sunu-
lacak” ifadesini kullandı. 

Daha önce Belediye Başkanı’nın İnşaattan 
sorumlu Yardımcısı Marat Husnullin, Moskova 
yönetiminin “Bolşoy City” alanını geliştirmeyi 
planladığını belirtti. 

Levkin, fuarın dört alana bölüneceğinin 
altını çizerek, “İlk alan şehir altyapısının 
projelerine özel olacak. İkincisi Moskova’nın 
şehir inşaatının gelişimine, bir diğer alan 
ulaşım altyapısına özel olacak. Dördüncü alan 
ise çocuklar için organize edilecek. Ayrıca 
şehir ortamını değiştiren akıllı teknolojileri 
göstereceğiz” dedi.

Moskova 
yönetimi “Bolşoy 
City” interaktif 
maketini sunacak

MOSKOVA 
DOĞUM 
ORANINDA ARTIŞ 
REKORU KIRDI
Bağımsız Gözlem Fonu 

“Zdorovye”, bu sene Mosko-
va’da doğum oranının yüzde 

5 oranında arttığını bildirdi. 
Bu senenin Ocak-Mart aylarında 

32 bin 458 kişi doğdu. Bu 2018 
yılının aynı dönemine göre yaklaşık 
1500 kişi daha fazla. Bununla 
birlikte ölenlerin sayısı aksine 
1000 kişi azaldı.

Moskova Çocuk Koruma Fonu 
Başkanı Natalya Karpoviç konuyla 
ilgili yaptığı açıklamada, “Başkent 
çocuklu aileleri destek politikası 
çerçevesinde çok fazla önlem 
aldı. Bir sene önce çocuklar için 
ödenekler artırıldı. Çocukların 

sağlığına büyük önem veriliyor. 
Altyapı gelişiyor, gerekli tüm 
hizmetler yürüme mesafesinde 
sağlanıyor” fadesini kullandı.

Moskova genç ailelerin konforlu 
ve korunaklı hissetmeleri için çok 
fazla önlem alıyor. Son yedi yıl 
içerisinde şehirde yaklaşık 300 ana 
okulu ve okul inşa edildi. Bu kuru-
luşların büyük çoğunluğunda okul 
öncesi eğitim birimleri var. Engelli 
20 bin çocuk eğitim kuruluşlarında 
tam formatta eğitim alma imkanına 
sahip. 

Aynı zamanda Moskova Çocuk 
Hakları Temsilcisi Yevgeniy Buni-
moviç, “Çocukların doğması aile-

lerin kararlarının bir sonucudur. 
Bu kararı birçok faktör etkiliyor. 
En önemlisi geleceğe bakış açısıdır. 
Moskova içerisinde yaşayan sakin-
lerin geleceklerini düşündükleri 
gelişmiş bir Avrupa şehridir. Bizim 
gençlerimiz gördüğümüz kadarıyla 
istikrara inanıyorlar. Kendi tara-
fından hükümet, doğum evleri ve 
merkezlerinden başlayarak kreş-
lere başlama yaşının 2,5 yaşa düşü-
rülmesine kadar çeşitli yönlerden 
buna neden oluyor. Sadece finansal 
destek önemli değil, ayrıca çocuk-
lara ve ailelerine tam taraflı destek 
konusuna yaklaşım önemlidir” 
dedi. 

Moskova Belediye 
Başkanı Sergey 
S o b y a n i n , 

Moskova'daki iş yerle-
rinin yaklaşık üçte 
birinin şehir merkezinde 
bulunduğunu ve son 10 
yılda bu oranın kenar 
bölgeler lehine önemli 
ölçüde değiştiğini belirtti.

Sobyanin yaptığı 
açıklamada "Son zaman-
larda, iş yerlerinin  üçte 
ikisi merkez dışında, 
Üçüncü Çevreyolunun 
ilerisinde  bulunuyor.  10 
yıl önce  bütün iş yerle-
rinin  yüzde 40'ından 
fazlası şehir merkezinde 
bulunurken, bugün 
bu oran değişti, yüzde 
30'dan fazlası merkezde 
bulunuyor ve istihdam 
yerlerinin büyük kısmı 
perifere kaydı" dedi.

Belediye başkanı, 
başkent hükümetinin 
Yeni Moskova ile ilgili 
aynı görevi üstlendik-
lerini, böylece oradaki 
istihdam alanlarının sayı-
sının artacağını ve 
bölgenin kapsamlı bir 
şekilde gelişeceğini 
söyledi. Sobyanin yaptığı 
açıklamada "Müteah-
hitlerin sadece konut 
yapmaları  değil aynı 
zamanda istihdam alan-
ları yaratmaları için uğra-
şıyoruz" dedi.

Sobyanin aynı eğilimin 
kültürel alanda bulun-
duğunu belirtti. Bele-
diye başkanı, başkentin 
yerleşim bölgelerinde, 
bölgesel etkinlikler ve 
festivaller için düzine-
lerce alan yaratıldığını 
bildirdi.

MOSKOVA’DA ISTIHDAM 
ALANLARININ ÜÇTE 
BIRI ŞEHRIN KENAR 
BÖLGELERINDE BULUNUYOR

50’den fazla odası olan Rus otelleri 1 
Temmuz’dan itibaren belirli yıldız 
kategorisine sahip olduğuna dair serti-

fikayı almak zorunda. İlgili yasa 5 Şubat 
2018’de onaylandı ve 1 Temmuz 2019’dan 
itibaren yürürlüğe girdi.

Başbakan Dmitriy Medvedev, Yeni kural-
ların ülke genelinde seyahat eden turist-
lerin hangi hizmet düzeyini alacaklarından 
emin olmaları için uygulandığını ifade 
etti. Bu kural çıkmadan önce oteller yıldız 
kategorilerini gerçek hizmet düzeyinden 
bağımsız olarak kendileri belirliyorlardı. 

Şimdi yasanın taleplerinin ihlal edilmesi 
halinde idari para cezası da ön görülüyor. Bu 
para cezası yetkili kişiler için 30 bin-50 bin 
ruble, tüzel kişiler için son takvim yılındaki 
karının 1/40'ından 1/25’i kadardır. 

Uzmanlar bu yeniliğin servis düzeyinin 
artmasına neden olacağını düşünüyorlar, 
fakat otel hizmetlerinde fiyatların düşmesinin 
beklenmemesi gerektiğine de dikkat çektiler.

Otelcilik Danışmanlık Şirketi Genel Müdür 
Yardımcısı Yelena Lısenkova, “Hiç şüphesiz 
ki yüksek yıldız kategorisine dahil olan 
oteller fiyatlarını artırma kararı alma hakkına 

sahipler, fakat misafirler için ‘yıldızlar’ ürünün 
kaliteli şekilde iyileştirilmemesi halinde bir 
argüman olmayacaktır” dedi.

Zorunlu yıldız alma kuralı Rus otelcilik 
piyasasında aşama aşama uygulanacak. 
1 Temmuz 2019’dan itibaren 50’den fazla 
odaya sahip oteller, 1 Şubat 2020 den itibaren 
15’ten fazla odaya sahip oteller, 1 Ocak 
2021’de itibaren ise tüm oteller için geçerli 
olacak. Başbakan Yardımcısı Olga Golodets, 
Şubat ayında Rusya’da 31 bin otelin ve 41 bin 
küçük konaklama tesislerinin hizmet verdi-
ğini açıkladı

Başkent 
otelleri artık 

“yıldız” 
sınıflamasını 

yapmak 
zorunda
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DIL SÖĞÜŞ

ТЕЛЯЧИЙ ЯЗЫК 

ПОДГОТОВКА:
Помытый язык два часа подержите 

в холодной воде. Ещё раз хорошо 
помойте . Кровь из языка должна 

уйти. Потом положите Язык в 
кастрюлю. Добавьте лавровый лист, 

чёрный перец, лук, морковь, петрушку, 
соль и воду. Вода должна покрыть все 

продукты. Поставить варить. После закипания 
, накройте крышкой и варите 2 часа на маленьком 

огне. 
P.S. Если мясо будет вариться на сильном огне-оно 

будет жёстким.
Сваренный язык положите на тарелку, пока он 

горячий – снимите с него тонкую кожицу. Порежьте 
тонкими кусками. На блюдо положите листья салата 

или Руколы, на середину выложите картофельное 
пюре, на пюре посыпьте сухую мяту. По краю блюда 
выложите кусочки языка, помидоры черри , каперсы, 

красный перец.
Приятного аппетита !!!

MALZEMELER:
- 1 adet dana dili
- 4 adet defne yaprağı
- 6 adet tane karabiber
- 1 adet büyük soğan 4 de bölünüz
- 1 adet orta boy havuç iri dograyınız
- 4 dal maydanoz 
- 1 yemek kaşığı tuz 
 Süsleme malzemesi
- 3 adet çerrı domates
- 3 adet kornişon tursu 
- 5 adet kapari
- 5 ince dilim kırmızı biber
- 2 yaprak yeşil salata veya roka 
otu
- 2 yemek kaşığı patates püresi

HAZIRLANIŞI
Yıkanan dili yaklaşık iki saat 
soğuk suda bekletin. Kanının 
tamamen çıkması için, tekrar 
yıkayıp geniş tencereye koyun. 
Defne yaprağını, tane karabiberini, 
kuru soğanı, havucu , maydonozu ve 
tuzu koyup, üzerini aşıncaya kadar soğuk 
su ilave edin. Ocakta bir taşım kaynadıktan 
sonra kapagını kapatıp, altını kısın, 2 saat 
pişirin. 

Not: hızlı ateşte pişen et her zaman sert olur 
ve lif lif dağılır. 
Haşlanan dili tepsiye çıkartın. İlk sıcaklıgı 
gidince elinizle derisini çıkartın, iyice sogu-
duktan sonra, ince dilimler halinde kesin. Servis 
tabağına yeşil salata veya roka otunu dizin, 
ortasına patates püresi ,kenarlarına dil sögüş-
leri dizin, turşuları, çerri domatesi ,kapari ve 
kırmızı biberleri dizin, pürenin üzerine nane 
koyup servis yapın . 
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ДЛЯ НАЧИНКИ:
4 лавровых листа

6 горошин черного перца
1 большой репчатый лук (порезанный на 4 

части)
1 морковь (крупно порезанная )

4 веточки петрушки
1 ст. ложка соли
Для украшения 

помидора Черри
корнишона (маринованных)

каперсов
тонко порезанных кусочков 

крсного перца
2 листа зелёного салата или 

Руколы
2 ст. ложки картофельного пюре

Afiyet olsun...
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Sberbank ve McDonalds 2019 yılı 
sonuna kadar ortak hizmet noktaları 
açabilir.

Sberbank Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı Aleksandr Vedyahin, fast food 
noktalarının organize edileceği banka 
şubelerinin açılacağını belirtti. Böylelikle 
Sberbank ve McDonalds daha fazla müşteri 
çekmeyi planlıyorlar. 

Bilgi teknolojilerinin gelişimiyle pera-
kende şubelerinde tüm bankalarda müşteri 
akışı azalıyor. Sberbank, önümüzdeki beş 
yıl içerisinde müşteri sayısının üçte bir 
oranında azalabileceğini düşünüyor. 

Sberbank Yönetim Kurulu Başkanı 
German Gref, şube ağının tüm ekoloji 
sisteminin tüm ürünlerinin satılacağı pera-
kende süpermarketine dönüştürme planla-
rının olduğunu dile getirdi. 

Sberbank ve McDonalds tüketici talep-
lerini analiz eden sistemlerin oluşturul-
ması dahil olmak üzere işbirliği yönlerini 
artırmayı planlıyor. 

Rusların büyük çoğunluğu (yüzde 58) 
şu anda büyük alımlar yapmak için 
doğru zaman olmadığını düşünü-

yorlar.
Rusya Kamuoyu Araştırma Merkezi’nin 

araştırmasına göre, Rusların yüzde 25’i 
bu zamanı büyük alımlar için elverişli 
olarak değerlendiriyor. Haziran ayında 
hesaplanan tüketici güven değeri 37 puan 
seviyesindeydi. Aynı zamanda Haziran 
ayındaki tüketici ve kredi güven endeksi 
2015-2016 yıllarının benzer dönemlerinin 
sonuçlarının üzerinde. Şu anda kredi-
lendirme endeksi 26 puan. Fakat ankete 
katılanların dörtte üçü (yüzde 74) şu anda 
büyük krediler almayı değerlendirmenin 
mümkün olduğunu düşünmüyorlar, aksi 
fikri Rusların yüzde 13’ü dile getirdi.

Şu anda vatandaşların yüzde 46’sı biri-
kimleri bankaya yatırma seçeneğinin en iyi 
olduğunu dile getirdi. Aksine vatandaşların 
yüzde 32’si bankadan paraların çekilme-
sinin daha iyi olduğunu söyledi. Son olarak 
anket sonuçları vatandaşın yüzde 68’inin 
paralarını biriktirmeye yönelik olduğunu 
gösteriyor. Bunun ana yolu ise günlük 
harcamaların azaltılması oldu.

Sberbank ve McDonalds 
birlikte fast food şubesi 
açacaklar

Ruslar büyük 
harcamalar yapmaya 
hazır değiller

Federal Gümrük Servisi 
(FTS), 2019 yılının ilk 
yarısında federal bütçeye 

yüzde 3,87’lik artışla 2 trilyon 
728 milyar 910 milyon ruble 
gelir sağladı. 

FTS tarafından yapılan açık-
lamada, “2019 yılının Ocak-Ha-
ziran ayları arasında FTS fedral 
bütçeye  2 trilyon 728 milyar 
910 milyon ruble gelir sağladı. 
Bu 2018 yılının ilk yarısına göre 
yüzde 3,87 daha fazla” ifadesi 

kullanıldı.
Yılın ikinci çeyreğinde 

gümrük organları tarafından 
yönetilen federal bütçe gelir-
lerinin toplamının 1 trilyon 
419 milyar 940 milyon ruble 
olduğu belirtildi.

Daha önce, 2018 yılı sonu-
cunda FTS Rusya’nın bütçe-
sine bir önceki seneye göre 
yüzde 32,5’lik artışla 6 trilyon 
630 milyar 180 bin ruble 
aktardı.

TARIM BAKANLIĞI TAHIL 
ÜRETIMI TAHMININI 

KORUDU

Gümrük Servisi bütçe 
gelirlerini artırdı

Tarım Bakanlığı 2019 yılında Rusya’da 
üretim tahmini 118 milyon ton düzeyinde 
koruyor.

Tarım Bakan Yardımcısı Oksana Lut Fede-
rasyon Konseyi tarım sanayi kompleksine ilişkin 
komisyon toplantısında yaptığı açıklamada, “Şu 
anda mevcut olan 118 milyon ton düzeyindeki 
tahıl tahminlerini dikkate alarak bu tahmini 
koruyoruz. 2024 yılına kadar tahıl ve kültür 
üretimi 141 milyon tona yükselebilir” ifadelerini 
kullandı. 

En çok tahıl üretiminin yapılmasının plan-
landığı Rusya’nın ana bölgeleri arasında Güney 
Federal Okrugu (33 milyon 700 bin ton), Merkez 
Federal Okrugu (34 milyon 400 bin ton) ve Volga 
Federal Okrugu (31 milyon 600 bin ton) yer alıyor. 

2024 yılına kadar tahıl üretim alanlarının 
2018’e göre yüzde 7 artırılarak 49 milyon 700 bin 
hektara ulaşması planlanıyor. 

Rusya İstatistik Kurumu’nun (Rosstat) verile-
rine göre, Rusya’da 2018 yılında 113 milyon 250 
bin ton ve 2017 yılında 135 milyon 400 bin ton 
tahıl toplandı. 

Rusya Başbakan Yardımcısı Dmitriy Kozak, ilk 
altı ay içerisinde benzin fiyatlarının artışının 
yüzde 2,3 seviyesinde olduğunu bildirdi.

Başbakan Dmitriy Medvedev’in yardımcıları ile 
yaptığı toplantısında konuşan Kozak, “Piyasadaki 
mevcut durumdan bahsedecek olursak, genel olarak 
bu istikrarlı. Altı ay içerisinde benzin fiyatlarındaki 
artış yüzde 2,3 seviyesindeydi, dizel yakıt fiyatla-
rının artışında ise çeşitli faktörler etkili oldu, buna 
KDV artışı ve yaz yakıtına geçiş dahil” ifadelerini 

kullandı.
Kozak, Uzakdoğu’da lojistik maliyetler dikkate 

alındığı için resmin birazcık farklı olduğunu, fakat 
belirlenen değerler arasında kaldığını belirtti. Benzin 
fiyatları yüzde 2,9, dizel yakıt fiyatı yüzde 2,5 arttı. 

Kozak, “Bu Federal Antitekel Servisi, Enerji 
Bakanlığı ve büyük petrol şirketleri arasındaki ilgili 
anlaşmada belirtilen değerlerin altında. Yakıt fiyatla-
rındaki artış bugün itibariyle enflasyon düzeyinin bir 
hayli altında” dedi. 

BENZIN FIYATLARINDAKI ARTIŞ  
YÜZDE 2,3 SEVIYESINDE GERÇEKLEŞTI

Moskova Belediye Başkanı Sergey 
Sobyanin, Moskova'daki iş yerle-
rinin yaklaşık üçte birinin şehir 

merkezinde bulunduğunu ve son 10 yılda 
bu oranın kenar bölgeler lehine önemli 
ölçüde değiştiğini belirtti.

Sobyanin yaptığı açıklamada "Son 
zamanlarda, işlerimizin üçte ikisi merkez 
dışında, Üçüncü Ulaşım Halkasının 
ötesinde yapıldı. Ve eğer 10 yıl önce, bütün 
işlerin yüzde 40'ından fazlası şehir merke-
zinde bulunuyorsa, bugün bu oran değişti, 
yüzde 30'dan fazlası merkezde bulunuyor 
ve istihdam yerlerinin büyük kısmı peri-

fere kaydı" dedi.
Belediye başkanı, başkent hükümetinin 

Yeni Moskova ile ilgili aynı görevi üstlen-
diklerini, böylece oradaki iş sayısının arta-
cağını ve bölgenin kapsamlı bir şekilde 
gelişeceğini söyledi. Sobyanin yaptığı açık-
lamada "Müteahhitleri sadece konut yapı-
mını değil aynı zamanda iş yeri yaratmaları 
için uğraşıyoruz" dedi.

Sobyanin aynı eğilimin kültürel alanda 
bulunduğunu belirtti. Belediye başkanı, 
başkentin yerleşim bölgelerinde, bölgesel 
etkinlikler ve festivaller için düzinelerce 
alan yaratıldığını bildirdi.

MOSKOVA’DA 
ISTIHDAM 

ALANLARININ ÜÇTE 
BIRI ŞEHRIN UZAK 

BÖLGELERINDE 
BULUNUYOR
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Merkez Bankası Başkanı Elvira Nabiullina, 
Rusya’da yeşil finansman adlı sistemin 
geliştirilmesi gerektiğini bildirdi.

Nabiullina yaptığı açıklamada, “Sosyal açıdan 
sorumluluk sahibi ekolojik iş dünyası finans 
piyasasında en iyi koşulları elde etmek zorunda. 
Bu geleceklerini düşünen şirketlerdir. Şu anda 
biz Ekonomik kalkınma bakanlığı ile birlikte 
şirketlerin finans dışı bilgilerin (ekolojik ve 
sosyal yükümlülükler hakkında) ortaya çıkarıl-
ması prensipleri üzerinde çalışıyoruz. İlk ‘yeşil’ 
tahviller çıktı” ifadesini kullandı.

Nabiullina, “Green finance henüz bizde ekzotik 
olarak kabul ediliyor, fakat gelişmiş piyasalarda 
şirketlerin sermaye erişimini etkileyen yatırım 
politikasının gerçek faktörü oldu” dedi .

Rus kredi kuruluşları yüz tanıma özelliği 
olan 10 bin ATM satın aldılar. Bu cihazların 
üretici şirketi VisionLabs’ın Genel Müdürü 

Aleksandr Hanin, yeni cihazların 2019 yılı sonuna 
kadar kurulacağını bildirdi.

Hanin, yeni nesil ATM’leri Sberbank ve Tinkoff 
Bank’ın satın aldığını ifade etti. Bu cihazlar 
yardımıyla banka kartları olmadan operasyonlar 
gerçekleştirilecek, ATM insanları dış görünü-
şüyle tanıyacak.

Tinkoff Bank “İzvestiya” ajansına yaptığı 
açıklamada, yüz tanıma teknolojisinin şu anda 
test rejiminde işlev gördüğünü ve sadece kredi 
kuruluşunun personellerinin erişimi olduğunu 
belirtti. Bu sistemin banka kartlarının yerini 
alması bekleniyor.

MTS Bank, yılın dördüncü çeyreğinde telefon 
operatörünün salonlarında müşteriler için biyo-
metrik kimlik doğrulama imkanı ile hizmet cihaz-
larının kurulacağını açıkladı. 

Ayrıca, VTB de biyometrik sistemin kurulma-
sında ilgili olduğunu açıkladı. Bu teknolojinin 
test sürecinin 2019 yılının dördüncü çeyreğinde 
başlaması planlanıyor.

Rus Bankalar Birliği, büyük kredi kuruluşla-
rının kendi iç sistemleri çerçevesinde  şu anda 
yüz tanıma teknolojilerini kullandıklarını ifade 
etti. Bu teknolojinin gelişmesiyle ATM’ler müşte-
rilerin finans hizmetlerine erişimlerini ciddi 
anlamda kolaylaştıracak ortam sistemde işlev 
görecekler. 

Öte yandan Plehanov Rusya Ekonomi Üniversi-
tesi Finans Piyasaları Analiz Laboratuvarı Başkanı 
Denis Domaşenko, vatandaşların henüz uzaktan 
kimlik doğrulama sistemine güvenle yaklaşma-
dıklarını dile getirdi. Domaşenko, Pay Pass siste-
mine adım adım alıştıklarını belirtti. 

Merkez Bankası: Rusya’da 
“yeşil finansmanın” 
geliştirilmesi önemli

Rusya’da 10 bin adet 
biyometrik ATM 
kurulacak

Rusya Devlet Başkanı Vladimir 
Putin, seçimlerde elde ettiği 
oyların yüzdesinin ülkenin 

gelişim hedeflerine ulaşılmasını etki-
lemediğini bildirdi. Devlet başkanı 
en önemli engellerin elverişsiz 
ekonomik gerçekler ve dış baskı oldu-
ğunu belirtti.

PUTİN SEÇMENLER TARA-
FINDAN GÖSTERİLEN GÜVENE

rağmen gelişim planlarının neden 
zorlukla tempo kazandığı sorusu 
üzerine, “Olay seçimlerdeki oy yüzde-
sinde değil, Rusya’nın karşı karşıya 
kaldığı ekonomik gerçeklerde. Özel-
likle uluslararası piyasalarda ihra-
catımızın geleneksel ürünleri olan 
petrol, doğalgaz ve metal fiyatlarının 
düşmesi veya dalgalanmasıdır. Hiç 
şüphesiz ki dış kısıtlayıcıların da 
etkisi var” dedi. 

Putin İtalya ziyareti öncesinde 
Corriere della Sera gazetesine verdiği 

röportajda, Rusya Hükümeti’nin çok 
dengeli, gerçekçi politika yürütmeye, 
makroekonomik istikrar sağlamaya 
ve işsizlik artışına izin vermemeye 
çalıştığının altını çizerek, ekono-
minin ve sosyal alanın kilit sektörle-
rinin gelişimini ve insanların yaşam 
kalitesinin artırılmasını sağlayacak 
geniş kapsamlı ulusal projelerin geliş-
tirilmeye başlanması için kaynakların 
oluşturulduğunu belirtti. 

Putin, “Planların yerine getirilme 
sürecine gelince, bunlar gerçekten 
bizim istediğimiz kadar hızlı uygu-
lanmıyorlar. Öngörülemeyen engeller 
ve zorluklar oluşuyor. Fakat bu tüm 
ülkeler için ortak bir sorun. Ve bu 
tabii ki anlaşılır, bugün Rusya da dahil 
olmak üzere tüm hepimizin önünde 
çok geniş kapsamlı hedefler var” dedi. 

Rusya devlet başkanı, bunun 
sadece ekonomiyi değil diğer alanları 
da kapsadığını hatırlatarak, “Çoğu 

anlamda insanların kendilerinin 
değişmesi, değişiklik gerekliliğinin 
farkına varmaları, ortak çalışmaya 
dahil olmaları gerek. Bu talimatlar 
üzerine gerçekleşmiyor. Birkez daha 
tekrarlıyorum, herkesin dünyanın 
değiştiğini hissetmesi gerek, tekno-
lojiler artan tempoyla gelişiyorlar, bu 
yüzden bizim planlarımız geleceğe 
yönelik. Biz yeteneklerin hayata geçi-
rilmesi için koşullar oluşturuyoruz” 
dedi.

Putin şu şekilde devam etti:
“Gençlerin ve çeşitli nesillerdeki 

insanların profesyonel artışlarına ve 
onlara kendilerini kamu yönetiminde, 
iş sektöründe ve diğer önemli alan-
larda gösterme imkanının sunulma-
sına yönelik ‘Rusya-imkanlar ülkesi’ 
projesi çok önemli. Vatandaşların 
enerjisine, özgürlüğüne ve girişimle-
rine dayanarak biz önümüzde duran 
hedeflere kesinlikle ulaşacağız.”

VE DIŞ KISITLAMALAR

RUSYA’NIN

2019 yılının ilk yarısında en zengin rus 
vatandaşlarının toplam serveti 37 milyar 
653 milyon dolar arttı.

Bloomberg Billionaires Index (BBI) verilerine 
göre, listede dünyanın en zengin 500 insanı 
bulunuyor ve Rusya’dan bu listeye 24 kişi katıldı.

Rus milyarder değil arasında ilk sırayı 
“Novatek” sahibi Leonid Mihelson aldı. Mihel-
son’un serveti sene başından itibaren 4 milyar 
720 milyon dolar artarak 24 milyar 100 milyon 
dolar oldu. İkinci ve üçüncü sıralarda serveti 2 
milyar 380 milyon dolar artarak 22 milyar olan 
“Nornikel” sahibi Vladimir Potanin ve serveti 3 
milyar dolar artarak 20 milyar 900 milyon dolar 
olan Novolipetsk Steel’in sahibi Vladimir Lisin 
yer alıyor. 

Dördüncü sırada bulunan “Severstal” Ana 
sahibi Aleksey Mordaşov’un serveti 2 milyar 130 
milyon dolar artarak 19 milyar 600 milyon dolar 

oldu. 2 milyar dolarlık artışla 18 milyar 100 
milyon dolar servete sahip Lukoil Sahibi Vagit 
Alekperov beşinci oldu. Altıncı sırada Novatek 
ve Sibur’da hisselere sahip Gennadiy Timçenko 
bulunuyor. Timçenko’nun serveti 4 milyar 80 
milyon dolar artarak 17 milyar 900 milyon dolar 
oldu. Yedinci sırada serveti 3 milyar 410 milyon 
dolar artarak 17 milyar 600 milyon dolar olan 
Alişer Usmanov (“Metalloinvest”, “MegaFon”) 
bulunuyor. 

Ardından 1 milyar 470 milyon dolarlık artışla 
15 milyar 600 milyon dolar servete sahip Roman 
Abramoviç (Evraz) ve 1 milyar 100 milyon 
dolarlık artışla 14 milyar 200 milyon dolar 
servete sahip Viktor Vekselberg (Renova) geliyor. 

İlk onun son basamağında “Alfa Group” 
hissedarı Mihail Fridman yer alıyor. Fridman’ın 
serveti 1 milyar 280 milyon dolar artarak 13 
milyar 800 milyon dolar oldu. 

RUS MILYARDERLER SERVETLERINI ARTIRDILAR

KALKINMA PLANLARINI ETKILIYOR

PETROL FIYATLARININ DÜŞMESI
VLADIMIR PUTIN: 
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18-30 yaşlarındaki uzmanlar arasında en 
yüksek maaşı bilgi teknolojileri alanından 
gençler bekliyorlar.

Rusya Devlet Başkanlığı Kamu Servisi Akade-
misi tarafından düzenlenen anket sonuçlarına 
göre, IT uzmanlarının üçte biri ayda 50-60 bin ruble 
maaş istiyorlar. Yaklaşık yüzde 20’lik kısım 40-50 
bin, yüzde 25’lik kısım 30-40 bin ruble istiyorlar. 

Kolluk kuvvetlerinde çalışan gençlerin yüzde 
25’i 50-60 bin ruble maaş almak isterlerken, 
ankete katılanların dörtte biri 30-40 bin ruble 
almaya hazırlar. 

Finans, reklam ve danışmanlık gibi alanların 
çalışanların büyük çoğunluğu 30-40 bin ruble ve 
yüzde 15’lik kısım 20-30 bin ruble almayı planlı-
yorlar. 

Eğitim, bilim, kültür ve sağlık sektörünün genç 
çalışanları 20-30 bin ruble düzeyindeki aylık maaşı 
kabul ediyorlar. 

Ankete 18-30 yaşları arasındaki 2 bin kişi 
katıldı. 

Ocak-Nisan aylarında en çok 
boşanma sayısı Sahalin 
Oblastı, Kareliya ve Nenets 

Özerk Okrugu’nda kaydedildi.
Rusya İstatistik Kurumu’nun 

(Rosstat) verilerine göre, Sahalin 
Oblastı’nda 1 bin kişi başına 
5,1 boşanma kaydedildi. Kare-
liya’da 4,6 ve Nenets Özerk 
Okrugu’nda 4,5 boşanma olayı 
yaşandı. Murmansk ve Belgorod 
Oblastı’nda 1 bin kişi başına 4,3 
boşanma kaydedildi. 

En az Çeçenistan Cumhuriye-
ti’nde boşanma yaşanıyor. 1 bin 
kişi başına 0,6 boşanma düşüyor. 
İkinci sırada İnguşetya (0,8), 
üçüncü sırada Dağıstan (1,1) bulu-
nuyor. İlk beşte Kuzey Kafkasya 
Federal Okrugu’nun iki bölgesi 
Kabardino Balkarya (1,8) ve Kuzey 
Osetya (1,9) bulunuyor. 

Ocak-Nisan aylarında Rusya’da 
44 bin 500’lük düşüşle toplam 149 
bin 961 boşanma vakası meydana 
geldi. 

Rosstat en çok boşanmanın 
yaşandığı bölgeleri açıkladı 

Vertoletı Rossii” holdingi 
Moskova ve Podmos-
kovye’de 2025 yılından 

sonra helikopter taksi uygu-
lamasının başlatılmasını plan-
lıyor. 

Şirketin basın servisinden 
yapılan açıklamaya göre, seya-
hatler üç seçeneğe bölünecek. 
Helikopter başvuruya göre 
verilecek, şehirden havali-
manlarına, şehirden bölgeye. 
Şirket, 15 dakikalık uçuşun 
yaklaşık 3000 ruble olacağı 
belirtildi. 

“Silah İhracatı” Dergisi 
Baş Editörü Andrey Frolov, bu 
fikrin gerçekleştirilmesinin 
iç Rus piyasasında sivil heli-
kopter tekniğine talebi teşvik 
edeceğini belirtti. Şu anda 
bunun hacmi çok büyük değil. 

“Vertoleti 
Rossii” hava 
taksiciliğine 
başlıyor

Uluslararası Araştırma 
Şirketi Ooakla “Mega-
fon”un Rusya’da en hızlı 

mobil internete sahip operatör 
olarak adlandırdı. 

Uzmanlar araştırma çerçe-
vesinde bu senenin ilk altı ay 
içerisinde 8 milyon 400 bin kez 
hız denemesi gerçekleştirdiler. 
Denemeye 1 milyon 600 bin 
akıllı telefon kullanıldı ve bu 
denemeler Speedtest uygula-
ması yardımıyla yapıldı. Buna 
göre en iyi sonucu Megafon 
gösterdi. Bu operatörde orta-
lama veri indirme hızı saniyede 

27,31 megabit olduğu saptandı. 
İkinci sırada ise saniyede 

16,97 megabit hız ile MTS ve 
üçüncü sırada 14,67 megabit 
ile Tele2 yer alıyor. Beeline ise 
dördüncü oldu.

Daha önce dünyada tüm 
insanların 2018 yılında inter-
nette yaklaşık 1 milyar yıl kadar 
zaman geçirdikleri belirtildi. 
Rusya Güvenlik Konseyi’nin 
verilerine göre, geçen sene aktif 
olarak internet kullanıcılarının 
sayısı 4 milyara ulaştı. Orta-
lama her insan internette günde 
yaklaşık 6 saat geçiriyor.

Vatandaşlık ve ikamet danışma firması 
Henley&Partners verilerine göre, Rusya son 
10 yılda vizesiz ziyaret edilebilecek ülke-

lerin sayısını ikiye çıkarttı.
Şirket, 2019'un üçüncü çeyreğinin başında, 

dünya ülkelerinin vizesiz rejimindeki değişiklikleri 
yansıtan bir pasaport endeksi oluşturdu. Derece-
lendirmenin liderleri, vatandaşlarına vize olmadan 
189 ülkeyi ziyaret etme imkanı veren Japonya ve 
Singapur. İkinci sırada Güney Kore, Almanya ve 
Finlandiya (187 ülkeye vizesiz giriş) yer alırken, 
üçüncü sırada Danimarka, İtalya ve Lüksemburg 
(186) yer aldı.

Rusya 116 ülke göstergesi ile 51. sırada yer aldı. 
Analistler bunu önemli bir ilerleme olarak görüyor, 
çünkü 2009'da Ruslara vizesiz giriş imkanı 
sağlayan sadece 60 ülke vardı.

Aynı zamanda, bir önceki çeyrekte, Rusya 118 
ülkeye giriş ile 47. sırada yer aldı. Cibuti ve Benin 
vize politikasının sıkılaştırılmasının, Ruslar için 
vizesiz ülke sayısında düşüşe yol açtığı belirtiliyor.

RUS GENÇLERI, ISTEDIKLERI 
MAAŞ DÜZEYINI AÇIKLADI

RUSYA 10 YIL 
IÇERISINDE 

VIZESIZ GIRIŞ 
OLAN ÜLKELERIN 

SAYISINI 2 KAT 
ARTIRDI

EN HIZLI INTERNETE SAHIP 
MOBIL OPERATÖR AÇIKLANDI


